
                                                           ZÁPIS č. 15/2024        

Zastupitelstvo obce Šaratice konané dne 18.12.2024 

Přítomni:  Dostálová Ludmila, Holoubek František, Horáček Jaroslav, Kalouda Karel, 

Konečný Roman, Koutný Tomáš, Málek Miroslav, Lorenz Sebastian, Polášek 

Michal, Přerovský Richard, Silnica Jiří, Silnica Marek, Ševčík Pavel  

 

Nepřítomen:  Bc. David Holoubek, p. Filip Kropáček   

Zapisovatel : Blanka Jiráčková  

Ověřovatel zápisu: p. Miroslav Málek a p. Michal Polášek 

Místo a čas konání:  obřadní síň OÚ, Šaratice v 19.00 hod 

Dále přítomni:  - - -  

  

1.  Zahájení, schválení programu jednání, zapisovatele, ověřovatele 
Starosta obce p. Karel Kalouda zahájil zasedání, přivítal všechny přítomné; konstatoval, že je 

přítomno 13 členů ZO, a to je tedy usnášeníschopné.  Zapisovatelkou byla navržena p. Blanka 

Jiráčková, ověřovateli zápisu pan Miroslav Málek a pan Michal Polášek. Zasedání bylo 

svoláno v souladu se zákonem.  
Program:  

1. Zahájení, schválení programu jednání, zapisovatele a ověřovatelů zápisu  

2. Informace o jednání Rady obce 

3. Žádost o vyjádření k novostavbě RD na par. č. 321 

4. Schválení střednědobého výhledu rozpočtu obce Šaratice na rok 2026 - 2028 

5. Schválení rozpočtu obce Šaratice na rok 2025 

6. Schválení pravidel pro žádost na individuální dotaci na podporu mimoškolních aktivit 

dětí a mládeže na rok 2025 

7. Pokyny k inventurám majetku obce prováděným k 31.12.2024 

8. Schválení plánu zasedání RO a ZO Šaratice v roce 2025  

9. Schválení plánu činnosti finančního a kontrolního výboru na rok 2025 

10. Delegování pravomoci ZO na RO ve věci schválení posledního rozpočtového 

opatření v daném kalendářním roce bez finančního omezení 

11. Způsob podpory provozu Pošty Partner Šaratice 

12. Úkoly, různé, závěr                                                               

Usnesení 1:  

Zastupitelstvo obce Šaratice schvaluje program jednání, zapisovatelkou je p. Blanka 

Jiráčková, ověřovateli zápisu jsou pan Miroslav Málek a pan Michal Polášek. 

                       Hlasování : 13 – 0 – 0, schváleno  
 

 

2. Informace o jednání Rady obce 

Rada proběhla dnes 18.12.2024 a projednávala: úlevu na stočném za rok 2024 vícečetné 

rodiny, schválení odpisového plánu dlouhodobého majetku ZŠ a MŠ Šaratice pro rok 2024/3, 

výši fin. daru od obce Šaratice do tomboly na plesy v roce 2025, schválení pronájmu haly pro 

TJ Šaratice na ples 17.1.2025. 

Usnesení 2: 

ZO bere na vědomí informaci podanou k jednání RO. 

Hlasování: vzato na vědomí 

 



3. Žádost o vyjádření k novostavbě RD na par. č. 321 – viz. úložiště 

- ZO seznámeno s podklady pro plánovanou novostavbu RD  v Šaraticích na par.č. 321  

- žádost o vydání souhlasu s umístěním stavby a s napojením na místní komunikaci 

Usnesení 3a 

ZO vydává souhlasné stanovisko s umístěním novostavby RD na par.č. 321 v k.ú. 

Šaratice dle předložené dokumentace. 

Hlasování : 13 – 0 – 0, schváleno 

Usnesení 3b 

ZO vydává souhlasné stanovisko s napojením novostavby RD na par.č. 321 v k.ú. 

Šaratice  na místní komunikaci dle předložené dokumentace.  

Hlasování : 13 – 0 – 0, schváleno 

 

 

4. Schválení střednědobého výhledu rozpočtu obce Šaratice na rok 2026 – 

2028 

ZO seznámeno s návrhem, byl zveřejněn i na úřední desce. 

Usnesení 4 

ZO schvaluje střednědobý výhled rozpočtu obce Šaratice na rok 2026-2028 

v předloženém znění. 

Hlasování: 13 – 0 – 0, schváleno 

 

5. Schválení rozpočtu obce Šaratice na rok 2025 

ZO seznámeno s návrhem rozpočtu, který byl zveřejněn také na úřední desce obce. Následuje 

diskuze: 

- Ing. S. Lorenz, Ph.D. – dotaz k položce provedený dotační audit nové MŠ Šaratice 

(finanční sankce) – starosta sděluje, že rozpočet tuto položku neobsahuje, protože 

sankce není dosud vyměřena. 

- Ing. R. Přerovský – navýšená položka u sport. haly je z důvodu plánované opravy? 

Ano.  

- Ing. T. Koutný – dotazy k položkám tělovýchova (200 000,- Kč příspěvek na provoz + 

219 000,- Kč   spoluúčast obce na dotacích, o které TJ Šaratice žádá u jiných 

subjektů). 

- Ing. T. Koutný dotaz k položce likvidace odpadů (starosta informuje o dotaci pro ŽlaP 

na plánované pořízení sběrných nádob na tříděný odpad do každého domu. Nutná 

finanční spoluúčast jednotlivých svazkových obcí ŽlaP, proto je položka na likvidaci 

odpadů v našem rozpočtu navýšena, po dokončení realizace projektu bude poskytnutá 

částka ve výši 80 % vrácena zpět jednotlivým obcím). 

- p. R. Konečný – dotaz k položce knihovna – podána informace  

- p. M.  Polášek – dotaz k položce veř. osvětlení – podána informace. 

Usnesení 5 

ZO schvaluje rozpočet obce Šaratice na rok 2025 s navrženými úpravami.  Položka 3419 

– tělovýchova v částce 219 000,- Kč bude vyplacena TJ Šaratice pouze v případě 

obdržení dotace od jiného subjektu, na základě předložení rozhodnutí o přiznání dotace. 

Hlasování: 13 – 0 – 0, schváleno 



 

6. Schválení pravidel pro žádost na individuální dotaci na podporu 

mimoškolních aktivit dětí a mládeže na rok 2025 – viz. úložiště 

ZO seznámeno s pravidly pro podávání žádostí na individuální dotaci na podporu 

mimoškolních aktivit dětí a mládeže na rok 2025, v rozpočtu obce byla pro tento účel 

vyčleněna částka 150 000,- Kč. Tato částka bude rozdělena dle stanovených pravidel mezi 

jednotlivé úspěšné žadatele. Tato účelová individuální dotace bude poskytnuta na základě 

písemné žádosti na předepsaném formuláři – viz. web obce. Pravidla pro poskytnutí dotace:  

(viz příloha č. 1  k zápisu – „Podmínky pro poskytnutí individuální dotace na podporu 

mimoškolních aktivit dětí a mládeže s bydlištěm v obci Šaratice v oblasti umění, kultury a 

sportu z rozpočtu obce Šaratice na rok 2025“). 

Usnesení 6: 

ZO Šaratice schvaluje pravidla pro žádost na individuální dotaci pro mimoškolní 

aktivity dětí a mládeže na rok 2025.   

Hlasování: 13 – 0 – 0, schváleno 

 

 

7. Pokyny k inventurám majetku obce prováděným k 31.12.2024 

Informaci podává starosta obce, inventuru by měli provádět členové kontrolního výboru (tj. 

Ing. R. Přerovský – předseda, Bc. D. Holoubek a Ing. T. Koutný). 

Usnesení 7 

ZO schvaluje pokyny k inventurám v přeloženém znění, inventury majetku bude 

provádět Kontrolní výbor Šaratice. 

Hlasování: 13 – 0 – 0, schváleno 

 

8. Schválení plánu zasedání RO a ZO Šaratice v roce 2025 

ZO seznámeno s plánem zasedání RO a ZO pro rok 2025, jako jednací den navržena pro ZO 

poslední středa v příslušném kalendářním měsíci, RO pondělí vždy 16 dní před jednání ZO.  

Usnesení 8 

ZO schvaluje plán zasedání RO a ZO na rok 2025 – jednacím dnem pro Zastupitelstvo 

obce Šaratice je vždy poslední středa v příslušném kalendářním měsíci. Pro jednání 

Rady obce Šaratice je jako jednací den stanoveno pondělí o dva týdny dříve 

předcházející jednání ZO v daném kalendářním měsíci. 

Hlasování: 13 – 0 – 0, schváleno 

 

9. Schválení plánu činnosti finančního a kontrolního výboru na rok 2025 

Informuje starosta obce, výbory pracují i nadále v tomto složení: 

-  finanční výbor: Fr. Holoubek, J. Horáček, M. Polášek, 

-  kontrolní výbor: R. Přerovský, D. Holoubek, T. Koutný. 

Výbory se schází po domluvě s pracovníky obce, finanční výbor je schází 1x měsíčně, 

kontrolní výbor se schází 4x ročně. 

Usnesení 9a 

ZO schvaluje plán činnosti Finančního výboru obce Šaratice na rok 2025, a to dle 

předloženého návrhu.   

Hlasování: 13 – 0 – 0, schváleno 



Usnesení 9b 

ZO schvaluje plán činnosti Kontrolního výboru obce Šaratice na rok 2025, a to dle 

předloženého návrhu.   

Hlasování: 13 – 0 – 0, schváleno 

 

 

10.  Delegování pravomoci ZO na RO ve věci schválení posledního 

rozpočtového opatření v daném kalendářním roce bez finančního 

omezení 

Starosta obce každoročně navrhuje projednání a schválení závěrečného rozpočtového opatření 

– nyní k datu 31.12.2024. Rozpočtová opatření schvaluje ZO – to ale může delegovat tuto 

pravomoc na Radu obce. Z diskuze vyplynulo  

Usnesení 10 

ZO deleguje pravomoc na Radu obce Šaratice ve věci schválení posledního rozpočtového 

opatření č. 12/2024, a to bez finančního omezení. Rada obce se sejde dne                                              

31.12.2024  ve 14.00  hodin. 

Hlasování: 13 – 0 – 0, schváleno 

 

 

11. Způsob podpory provozu Pošty Partner Šaratice 

- diskuze navazující na schválené usnesení ze ZO č. 14/2024 o podpoře Pošty Partner 

v Šaraticích v roce 2025 

- jednotliví členové diskutují, zda příspěvek v odsouhlasené výši poskytnout s finančním 

vyúčtováním na konci kalendářního roku, s vyúčtováním za jednotlivé proběhlé měsíce či za 

½ roku.  

- diskuze také se zkušenostmi k provozu Pošt Partner v okolí. 

Unesení 11 

ZO souhlasí s finanční podporou Pošty Partner Šaratice na rok 2025 v již odsouhlasené 

výši (148 000,- Kč) s tím, že provozovatelka obdrží finanční podporu od obce Šaratice ve 

dvou splátkách (do konce ledna a do konce července) a předloží podklady k finančnímu 

vyúčtování za uplynulé pololetí.  

Hlasování: 13 – 0 – 0, schváleno 

-  dále starosta informuje o anketě k provozu Pošty Partner v naší obci, anketa je součástí 

vydání Vánočního čísla obecního zpravodaje, který vyjde 23.12.2024. 

 

 

12.Úkoly, různé, závěr         

Opatrovnictví S. Matyáš – Smlouva o poskytnutí služby sociální péče s Habrovanským   

zámkem, s platností od 1.1.2025. 

- ZO seznámeno se zněním smlouvy. 

Usnesení 12a 

ZO schvaluje smlouvu o poskytnutí služby sociální péče s Habrovanským zámkem, 

příspěvkovou organizací od 1.1.2025 v přeloženém znění a pověřuje starostu jejím 

podpisem.  

Hlasování: 13 – 0 – 0, schváleno 



- ZO seznámeno s poděkováním Linky bezpečí, z.s. za námi poskytnutou finanční pomoc 

pro rok 2024. 

- ZO seznámeno s plánovanou akcí Obecní ohňostroj – Silvestr 2024 + se zněním výzvy 

občanům k omezení vlastních ohňostrojů a obdobných akcí o vánocích a v závěru roku. 

Výzva bude zveřejněna na obecním webu, informačních kanálech, vývěskách. 

- Členové ZO informováni o nárustu administrativních činností na OÚ – v této souvislosti 

využijeme skutečnosti, že p. Monice Hudečkové končí mateřská dovolená. Její dohodu o 

provedení práce tedy ukončíme a od 1.1.2025 s ní uzavřeme pracovní poměr na zkrácený 

úvazek.  

- Starosta podává informaci, že od JMK lze získat dotaci na elektronickou úřední desku 

(elektronický dotykový panel na veřejně přístupném místě), nutná finanční spoluúčast 

obce, z diskuze vyplynulo  

Usnesení 12b 

ZO souhlasí s podáním žádosti o dotaci na pořízení elektronické úřední desky. Souhlasí 

také s finanční spoluúčastní obce při jejím pořízení a pověřuje starostu obce dalšími 

potřebnými kroky. 

Hlasování: 11 – 0 – 2, schváleno (zdržel se:  Ing. T. Koutný, Ing. R. Přerovský) 

 

 

 

- Starosta informuje dále o separaci odpadů v příštím roce (viz. již podaná informace při 

schvalování obecního rozpočtu – nádoby na třídění odpadů do každého domu) 

 

Nákup dlažby  

- Obci se naskytla možnost nakoupit za výhodnou cenu větší množství dlažby ze stavebnin 

v Přerově, které byly zasaženy povodní v září 2024. Jedná se o asi 600m2 dlažby, 

obrubníků za velmi výhodnou cenu. 

- Je však nutné zlikvidovat starou chodníkovou dlažbu (30x30 cm), kterou máme 

uskladněnou v obecním dvoře po opravách chodníků v obci. Z diskuze vyplynulo  

Usnesení 12c 

ZO souhlasí s tím, že stará chodníková dlažba (30x30 cm) dosud uskladněná v obecním 

dvoře bude za odvoz darována zájemcům, bez ohledu, zda se jedná o místní či přespolní 

občany. 

Hlasování: 13 – 0 – 0, schváleno 

 

 

- starosta a místostarosta obce s ostatními členy ZO diskutují k započaté rekonstrukci 

chodníků v obci a spolupráci s firmou Cetin (uložení optického kabelu po obci) 

- p. J. Silnica – dotaz k ordinaci MUDr. Pikolona – tento je stále v pracovní neschopnosti, 

zástup za něj funguje v dohodnutém režimu a 2x týdně je v Šaraticích v ordinaci přítomna 

zdrav. sestra. 

- p. L. Dostálová, BA – dotaz k možnému zákazu stání na silnici v Kavriánově – odbočka 

ke hřbitovu a průmyslové zóně. Jedná se o komunikaci SÚS JMK. Dále dotaz k ořezu líp 

u hřbitova (chodník k nové MŠ) – starosta sděluje, že prozatím se řešil ořez jen z důvodu 

svítivosti veřejného osvětlení zde. 

- p. R. Konečný dotaz k obnově svodidel u silnice v M. Americe, hned při vjezdu do obce 

směrem od Hostěrádek-Rešova. Je v řešení.  



- p. M. Polášek dotaz k zábradlí v zatáčce u klubu RIMINI (prozatím plné z vlnitého 

plechu) – v souvislosti s probíhající rekonstrukcí chodníků však dojde k jeho úpravě dle 

odpovídajících standardů. 

- Ing. T. Koutný dotaz k možné finanční sankci dle auditu dotace na novou MŠ – sděleno, 

že je stále v řešení, obec je také v kontaktu s právníkem.  

 

S ohledem na skutečnost, že byl program zasedání vyčerpán, starosta poděkoval všem za 

účast  a práci v roce 2024, popřál všem mnoho zdraví a úspěchů do roku 2025. Jednání 

ukončil v 20.55 hodin.  

Termín příštího zasedání v termínu -  dle pozvánky starosty obce – ZO č. 1/2025 středa 

29.01.2025 od 19.00 hodin. 

Pozn. : U záznamu hlasování je pořadí : PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 

     (např. 14 – 0 – 1 ) 

 

V Šaraticích dne 27.12.2024, zápis má 6 stran.  Zápis podepsán dne: 27.12.2024 

 

 

Blanka Jiráčková – zapisovatelka                                          ………………………………. 

 

Ověřovatelé zápisu:     

 

Miroslav Málek                                                                       ………………………………          

 

 

Michal Polášek                                                                       ……………………………… 

       

 

Karel Kalouda – starosta obce                                    ….………………………………..  


